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(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący 
Komisji Budżetu i  Finansów Publicznych Kazi-
mierz Kleina)

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Bu-
dżetu i Finansów Publicznych oraz Komisji Go-
spodarki Narodowej i Innowacyjności.

W  imieniu pani przewodniczącej i  swoim 
witam wszystkich bardzo serdecznie na posie-
dzeniu.

Posiedzenie jest prowadzone w  sposób hy-
brydowy, tzn. część senatorów pracuje tutaj, na 
sali, a część zdalnie. I te osoby zdalnie pracujące 
mogą uczestniczyć na pełnych zasadach w pracy 
naszych komisji, a więc zadawać pytania, dysku-
tować i oczywiście brać udział w głosowaniu.

Czy w  posiedzeniu uczestniczą osoby pro-
wadzące działalność lobbingową w  rozumieniu 
prawa? Nie.

Informuję równocześnie, że nasze posiedze-
nie jest transmitowane przez internet.

Czy mógłbym teraz otrzymać listę obecno-
ści? Powitam bardzo serdecznie naszych gości, 
szczególnie tych, którzy reprezentują rząd.

Pan minister…
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Jest pan minister Soboń. Bo patrzyłem wła-

śnie i nie widziałem… Mówię…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Obiecywał, że będzie. I jest.
Wszystkich dyrektorów, naczelników, głów-

nych specjalistów i  wszystkie inne osoby odpo-
wiedzialne za sprawy, które są przedmiotem na-
szego posiedzenia, bardzo serdecznie witam.

(Początek posiedzenia o godzinie 18 minut 31)

A  przedmiotem naszego posiedzenia jest 
ustawa o zmianie ustawy o podatku od towarów 
i usług oraz niektórych innych ustaw.

Czy są uwagi do porządku naszego posiedze-
nia?

Czy mamy kworum? Mamy kworum i także 
zdalnie pracujących senatorów, a więc możemy 
normalnie funkcjonować.

Panie Ministrze, proszę o krótką prezentację 
tej ważnej ustawy.

SEKRETARZ STANU  
W MINISTERSTWIE FINANSÓW 
ARTUR SOBOŃ

Dzień dobry, Panie Przewodniczący.
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Pragnę przedstawić ustawę o zmianie ustawy 

o  podatku od towarów i  usług oraz niektórych 
innych ustaw.

To jest projekt, który w  pierwszej kolejno-
ści przewiduje wprowadzenie zmian w ustawie 
o  VAT. Zmiany te mają na celu implementację 
dyrektywy Rady, a termin wdrożenia tej dyrek-
tywy to 30 czerwca 2022 r.

Zmiany w ustawie o VAT, które niesie ze sobą 
implementacja dyrektywy, oznaczają w  prak-
tyce zrównanie podejścia do opodatkowania 
podatkiem VAT czynności związanych z działa-
niami obronnymi w  ramach Unii Europejskiej 
i  NATO, czyli, krótko mówiąc, odwzorowanie 
istniejących już regulacji dotyczących podatku 
VAT czy pewnych preferencji, zwolnień w  po-
datku VAT, które odnoszą się do działań obron-
nych w ramach NATO do analogicznej sytuacji, 
w  której te działania obronne podejmowane są 
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w  ramach sił zbrojnych państw członkowskich 
Unii Europejskiej działających w ramach wspól-
nej polityki bezpieczeństwa i obrony.

Są 3 obszary, w których ten podatek VAT jest 
w tej ustawie regulowany.

Po pierwsze, zwolnienie z VAT importu towa-
rów przez siły zbrojne innych państw członkow-
skich do użytku tych sił lub też personelu im to-
warzyszącego, oczywiście wyłącznie w  ramach 
wspólnej polityki bezpieczeństwa i obrony.

Po drugie, szczególne regulacje w  zakresie 
tzw. przemieszczania towarów w  ramach we-
wnątrzwspólnotowego nabycia towarów przez 
siły zbrojne państwa członkowskiego biorące 
udział w  działaniach obronnych właśnie w  ra-
mach wspólnej polityki europejskiej, wspólnej 
polityki bezpieczeństwa i obrony.

Wreszcie, wprowadzenie delegacji dla mini-
stra właściwego do spraw finansów publicznych, 
aby w drodze rozporządzenia wskazał przypadki 
i  tryb zwrotu podatku siłom zbrojnych państw 
członkowskich biorących udział – jeszcze raz 
powtórzę – we wspólnej polityce bezpieczeń-
stwa i obrony.

To jest sytuacja, która w praktyce dzisiaj nie 
występuje – to chcę podkreślić.

I  biorąc pod uwagę pytania, które padały 
w Senacie, i być może uprzedzając to pytanie… 
Analogiczna dyrektywa jest wdrażana oczywi-
ście we wszystkich państwach Unii Europejskiej, 
co w  praktyce oznacza, że polskie siły zbrojne, 
które wykonywałyby analogiczne działania na 
terenie innych państw, miałyby dokładnie takie 
same preferencje w zakresie podatku VAT.

Jednocześnie projekt ustawy przyjęty przez 
Sejm przewiduje również wprowadzenie zmian 
w zakresie innych ustaw.

Po pierwsze, to jest przedłużenie przepisów 
dotyczących: wywozu i  tranzytu na terytorium 
Ukrainy sprzętu opancerzonego lub ochronne-
go, konstrukcji oraz ich elementów składowych, 
a  także nabycia w  celu wywozu na terytorium 
Ukrainy kamizelek kuloodpornych, hełmów 
wojskowych, policyjnych, ochraniaczy twarzy, 
kończyn i  innych części ciała. Krótko mówiąc, 
wydłużenie do 31  grudnia 2022  r. obowiązują-
cych zmian usprawniających procedury doty-
czące obrotu towarami, technologiami, usługami 
o  znaczeniu strategicznym w  zakresie wywozu 
sprzętu ochronnego do Ukrainy.

Po drugie, to jest przedłużenie zwolnie-
nia z  akcyzy sprzedaży energii elektrycznej 

wykorzystywanej w  gospodarstwach domo-
wych, a  także obniżenie akcyzy na olej opało-
wy do poziomu unijnego dla tego rodzaju paliw 
opałowych i  przedłużenie wyłączenia od opo-
datkowania sprzedaży detalicznej paliw. To ma 
oczywiście ten element osłonowy, antyinflacyj-
ny. Termin wydłużenia tych rozwiązań to 31 lip-
ca tego roku, czyli jest analogiczny do terminu 
zwolnień z  podatku VAT w  ramach tarcz anty-
inflacyjnych dotyczących podatku VAT. Cel tego 
oczywiście jest państwu znany. Według anality-
ków różnie oceniających skutki działania tego 
typu tarcz, to jest oszczędność dla podatników, 
a  przede wszystkim mniejszy poziom inflacji, 
rzędu 2% czy 3%.

Oczywiście będziemy obserwować te tarcze 
na bieżąco, będziemy obserwować poziom infla-
cji i podejmować decyzję o kolejnym przedłuże-
niu bądź nie obu tych rozwiązań. W tym przy-
padku mówimy o akcyzie.

I wreszcie ostatni obszar dotyczy wydłużenia 
przepisów dotyczących kontroli inwestycji skut-
kujących nabyciem lub osiągnięciem znaczące-
go uczestnictwa, lub nabyciem dominacji nad 
podmiotem objętym ochroną przez podmioty 
spoza Unii Europejskiej, Europejskiego Obsza-
ru Gospodarczego i OECD. To polega na odnie-
sieniu przepisów nie tylko do sytuacji wolnej 
od COVID-19, lecz także do sytuacji dzisiejszej, 
czyli sytuacji międzynarodowej zakłócającej ry-
nek lub konkurencję, i przedłużeniu tego okresu 
o kolejne 3 lata.

I  to jest ten zakres, który obejmują zmiany, 
które proponujemy dzisiaj Wysokiej Komisji. 
Bardzo dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Dziękuję bardzo panu ministrowi.
Bardzo proszę pana mecenasa z Biura Legi-

slacyjnego o uwagi do omawianej ustawy.

GŁÓWNY LEGISLATOR  
W BIURZE LEGISLACYJNYM  
W KANCELARII SENATU 
PIOTR MAGDA

Dziękuję bardzo.
Państwo Przewodniczący! Wysokie Komisje! 

Panie Ministrze! Szanowni Państwo!
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Do ustawy w zakresie obejmującym zmianę 
w ustawie o podatku od towarów i usług Biuro 
Legislacyjne Kancelarii Senatu nie zgłasza uwag.

W  pozostałym zakresie należy jednakże 
zwrócić uwagę, że niezależnie od ratio legis 
unormowań, które zreferował pan minister, 
zgłaszanie tego rodzaju poprawek na etapie sej-
mowego postępowania ustawodawczego musi 
być skonfrontowane z  zasadą 3  czytań, okre-
śloną w  art.  118 ust.  1 konstytucji, oraz z  zasa-
dami dotyczącymi inicjatywy ustawodawczej, 
o których mowa w art. 119 ust. 1 i 2 konstytucji. 
A  zatem w  tym pozostałym zakresie powołana 
ustawa niezależnie od jej ratio legis budzi wąt-
pliwości natury konstytucyjnej. Dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Dziękuję bardzo.
Otwieram…
Stanowisko pana ministra do uwag legisla-

cyjnych?

SEKRETARZ STANU  
W MINISTERSTWIE FINANSÓW 
ARTUR SOBOŃ

Ze zrozumieniem przyjmujemy tę zasadni-
czą uwagę Biura Legislacyjnego.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Dziękuję bardzo.
I otwieram dyskusję.
Bardzo proszę, Panie i Panowie Senatorowie.
(Senator Paweł Arndt: Pytanie zasadnicze…)
Zasadnicze pytanie – pan senator Paweł 

Arndt.

SENATOR 
PAWEŁ ARNDT

Tak.
Panie Ministrze, ustawa, która została skie-

rowana do Sejmu, była bardzo prosta – miała 
jeden artykuł, a  drugi artykuł mówił o  termi-
nie wejścia w życie. Tymczasem w trakcie prac 

sejmowych została ona dość mocno rozbudowa-
na, i to niekoniecznie o sprawy związane z pod-
stawową kwestią, czyli sprawami dotyczącymi 
obronności. No tutaj właściwie wszystko można 
wyczytać – i o oprocentowaniu kredytów banko-
wych, i o wielu, wielu innych rzeczach.

Skąd taki pomysł, żeby nagle te wszystkie 
ustawy dodawać właśnie do tej ustawy? Czy 
nie można było zrobić oddzielnych ustaw? To 
wszystko i tak idzie w takim szybkim trybie. Dla 
nas to wszystko jest niezrozumiałe. To jest kolej-
na ustawa, w której dopisujemy różne rzeczy do 
ustawy podstawowej.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Dziękuję bardzo.
Proszę bardzo, Panie Ministrze.

SEKRETARZ STANU  
W MINISTERSTWIE FINANSÓW 
ARTUR SOBOŃ

Dość łatwo mógłbym się tutaj odwołać do 
woli parlamentarzystów i  autorów tych wnio-
sków, ale oczywiście rząd przychylnie odniósł 
się do tych propozycji, które powstały podczas 
prac komisji. One wszystkie mają swój wymiar 
czasowy i, bym powiedział, reagują na bieżącą 
sytuację. Sam w  sobie projekt ustawy oczywi-
ście jest tutaj zasadniczy, bo jest podstawą prac 
legislacyjnych. Zaś poprawki, które powstały 
podczas prac w  Sejmie i  zostały przyjęte przez 
Sejm, są bieżącą reakcją na sytuację. Myślę, że 
one same w sobie wątpliwości nie budzą, a  ten 
tryb jest, jaki jest. Ja tutaj nie chcę jakoś specjal-
nie dzielić włosa na czworo. No tak bywa, tak? 
Wydaje mi się, że pan senator, też doświadczo-
ny parlamentarzysta, wie, iż tego typu sytuacje 
bywają. Działamy tutaj pod presją czasu. Wydaje 
mi się, że robimy coś słusznego. I na tym bym 
chciał zakończyć.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Dziękuję bardzo.
Proszę bardzo, senator Leszek Czarnobaj.
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SENATOR 
LESZEK CZARNOBAJ

Panie Przewodniczący!
Panie Ministrze, ja tylko jedno pytanie tech-

niczne: czy pan minister wie – zapewne wie, ale 
chcę się upewnić – ile tego rodzaju ustaw, z tego 
typu różnymi wrzutkami, trafia do polskiego Se-
natu w ostatnim czasie?

SEKRETARZ STANU  
W MINISTERSTWIE FINANSÓW 
ARTUR SOBOŃ

W  pytaniu pana senatora jest postawiona 
teza. W związku z tym ja zwracam uwagę na to, 
iż prace sejmowe, podobnie jak senackie, cechu-
je nieskrępowana możliwość składania różnego 
rodzaju poprawek. A więc ja nie… Rzadko kiedy 
jest tak, że nie ma poprawek sejmowych, które by 
trafiały wraz z ustawą do Senatu. Czasem obej-
mują one zakres więcej niż jednej ustawy. I to nie 
jest nic nadzwyczajnego. A więc wydaje mi się, że 
pan senator trochę na siłę próbuje uczynić z tej 
sytuacji jakąś sytuację nadzwyczajną.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Dziękuję bardzo.
Jeszcze…

SENATOR 
LESZEK CZARNOBAJ

Jeśli mogę…
Panie Ministrze, ja nic nie chcę uczynić. Ja 

tylko chcę uświadomić państwu rzecz nastę-
pującą: nie ma prawie żadnych ustaw – prawie 
żadnych – w  które nie wkładacie państwo… Ja 
nie mówię, że parlamentarzyści nie mają zgła-
szać poprawek, Panie Ministrze. Przecież po to 
jest parlament, żeby pracować nad ustawą. Tyl-
ko wie pan, co jest jeszcze nad tym, o czym my 
tutaj przez chwilę we dwójkę rozmawiamy? Są 
jeszcze przepisy prawa i konstytucji, które mó-
wią o tym, jak należy pracować i wnosić popraw-
ki – to taka drobna uwaga, która państwu cały 
czas umyka. Jest powiedziane, jak należy pra-
cować. A więc jeżeli jest sprawa pilna… Przecież 
pan minister pamięta, że tu w 48 godzin uchwa-
liliśmy ustawy – 684  strony, do czwartej rano 

– dotyczące oświaty. I udało się. No, wiemy, jaki 
jest efekt, ale się udało.

W związku z tym ja mówię nie o tym, Panie 
Ministrze – żeby była jasność – że parlamen-
tarzyści nie mają wnosić poprawek. Mają wno-
sić. Ale jeżeli poprawka wykracza poza zakres,  
to jest szybka ścieżka – po to ona właśnie jest  
– legislacyjna Sejmu czy Senatu. Chodzi o  to, 
żeby to robić porządnie, żeby nie robić tego 
w taki sposób, z jakim tutaj mamy do czynienia, 
Panie Ministrze. Może państwo sobie nie zdaje-
cie sprawy, co tu trafia. No bez przerwy… Przed 
chwilą toczyliśmy prawie dwugodzinną dysku-
sję o tym, że w ustawie dotyczącej administracji 
skarbowej są poprawki odnoszące się do ochot-
niczych straży pożarnych. No i oczywiście to są 
zasadne poprawki, bo trzeba strażakom pomóc 
w tej trudnej sytuacji. I tego rodzaju…

Ja po prostu apeluję, Panie Ministrze. Nie 
oczekuję od pana żadnych deklaracji, ale apeluję. 
Jak państwo rozmawiacie, to zróbcie jakiś taki 
jeden worek i to wszystko, co nie pasuje, dajcie 
do tego wora. To chociaż z  jednym worem bę-
dziecie przychodzić, a wszystkie pozostałe będą 
dobre. Jeden taki worek – ustawa worek…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Proszę?
(Głos z sali: Ustawa o zmianie ustaw.)
Ustawa o zmianie ustaw pod nazwą „worek”. 

I wtedy będziemy wiedzieć, co to jest, Panie Mi-
nistrze. Te będą porządne i będzie jeden worek…

(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 
Artur Soboń: Nie wiem, co na to pan mecenas.)

(Wesołość na sali)
No, będzie jedna, Panie Mecenasie, zła, a po-

zostałe – dobre.
(Wesołość na sali)
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Sprawa 

jest oczywiście bardzo poważna…)
Pan mecenas jest młody i  nie pamięta, jak 

gość mówił, że traktor jest niesprawny, ale 3 koła 
ma dobre. Tu będzie tak samo: prawo będzie się 
zgadzać, bo 3 ustawy będą dobre, a jedna będzie 
niedobra. Ale…

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Sprawa oczywiście jest bardzo poważna,  
bo rzeczywiście coraz częściej te ustawy obejmu-
ją wszystko i  jest kłopot w  czasie debatowania. 
Jak mówię, np. przy poprzedniej ustawie była 
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pani minister, szefowa Krajowej Administracji 
Skarbowej i się tłumaczyła z tej straży pożarnej, 
prawda? Bo jest odpowiedzialna za tę ustawę. Ro-
biła, co mogła, żeby z tego wyjść, ale po prostu, 
biedna… Aż żal nam jej było momentami. Ale po 
prostu nie można w ten sposób stanowić prawa.

A wracając do tej ustawy w tej chwili – jeżeli 
można, bo jesteśmy przy tej ustawie – chciał-
bym zapytać pana ministra o  kwestię… Bo tu 
są też sprawy dotyczące obronności i  sprzętu 
obronnego, w tym kamizelek itd. Jakiś czas temu 
– i w związku z tym jest moje pytanie – ja ko-
respondowałem z  ministrem spraw wewnętrz-
nych i administracji w takiej oto sprawie, że za-
kłady, które produkują na rzecz obronności i np. 
produkują… Czym się zajmowałem konkretnie 
w tym przypadku? To były zakłady produkujące 
m.in. kamizelki kuloodporne. I oczywiście były 
ogromne zamówienia, była potrzeba, żeby tych 
kamizelek wyprodukować dużo więcej. Można 
by ich wyprodukować więcej, ale była przeszko-
da w  postaci przepisów dotyczących zatrud-
nienia. Te zakłady chciały zatrudnić panie – bo 
w większości panie tam pracowały – z Ukrainy, 
uchodźców, ale nie mogły tego zrobić. Ostatecz-
nie, obchodząc trochę przepisy, jak to w Polsce, 
udało się te sprawy załatwić.

I w związku z tym pytanie: czy państwo kon-
sultowaliście te sprawy? Czy właśnie takie rze-
czy ewentualnie byśmy wtedy porobili? Bo była 
obietnica odpowiedniego departamentu w mini-
sterstwie, że przy okazji jakiejkolwiek nowelizacji 
te sprawy będą zrobione w taki sposób, żeby wła-
śnie te bardzo rygorystyczne warunki zatrud-
nienia – słuszne zresztą, ja ich nie neguję… Ale 
w warunkach tego zagrożenia możliwość zatrud-
nienia osób z Ukrainy… Chodzi o to, żeby można 
było je zatrudnić. A tam szło o drobną rzecz: każ-
dego pracownika musi sprawdzić Policja i musi 
ten człowiek mieszkać ileś miesięcy w  jednym 
miejscu. A  jak oni do nas dotarli, to oczywiście 
nie mieli stałego miejsca zamieszkania itd. Ja tu 
nie mówię o szczegółach, bo nie o to chodzi.

Tylko jest pytanie: czy konsultowaliście 
państwo tę ustawę np. z  ministrem spraw we-
wnętrznych i administracji, który jest odpowie-
dzialny za te sprawy, lub z innymi ministrami? 
Po to żeby po prostu spróbować zrobić komplek-
sowo ten obszar, żeby znowu przy jakiejś innej 
ustawie, w  przypadku której będziemy się wy-
żywali, państwo nie powiedzieli, że to zostało 
niezrobione.

Pewnie nie było tej konsultacji – tak czuję, 
patrząc na takie kiwanie…

(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 
Artur Soboń: Ja, Panie Przewodniczący, jeśli pan 
przewodniczący pozwoli, oddałbym głos…)

Bo gdyby była taka… Ja nawet nie oczekuję 
dzisiaj… Informacja jutro, że to wszystko jest 
przedyskutowane, i sprawy nie ma. Nie oczeku-
jemy dzisiaj odpowiedzi na to…

(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 
Artur Soboń: Dobrze, oddam głos, jeśli pan prze-
wodniczący pozwoli, przedstawicielom mini-
sterstwa rozwoju, którzy tutaj…)

A, słusznie. To było w gestii i ministra spraw 
wewnętrznych, i ministra rozwoju.

(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 
Artur Soboń: Tak. I  najwyżej, jeśli będzie taka 
konkluzja, że powinniśmy jeszcze jakieś infor-
macje pogłębić, odpowiemy bardzo szczegółowo 
na piśmie.)

Nie chodzi o odpowiedź na piśmie…
(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 

Artur Soboń: Ale…)
Tylko… Bo jeżeli to jest, to jutro wystarczy in-

formacja…
(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 

Artur Soboń: Dobrze.)
…że wszystko jest uporządkowane.
(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Finansów 

Artur Soboń: Dobrze. A teraz tyle, ile dzisiaj po-
trafimy. To oddam głos panu dyrektorowi.)

DYREKTOR  
DEPARTAMENTU OBROTU TOWARAMI 
WRAŻLIWYMI I BEZPIECZEŃSTWA  
TECHNICZNEGO W MINISTERSTWIE  
ROZWOJU I TECHNOLOGII 
JAN PAWELEC

Panie Przewodniczący! Wysokie Komisje!
Dzień dobry, Jan Pawelec, Ministerstwo Roz-

woju i Technologii.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: O, to z pa-

nem dyrektorem się kontaktowałem chyba nawet.)
Możliwe, że kiedyś tak.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Pan jest 

dyrektorem, tak?)
Tak.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: To chyba 

nawet z panem rozmawiałem…)
Chociaż…
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(Wypowiedź poza mikrofonem)
Chociaż pewnie nie w tej sprawie, Panie Prze-

wodniczący.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: W podob-

nej sprawie.)
Ale to nie ze mną.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Bo to 

były… No ale to już inna kwestia, choć związa-
na dokładnie z tą samą rzeczą, o której mówię, 
ale nie z kwestią zatrudnienia… Akurat z panem 
było… Kwestia wywozu przez inne podmioty.)

Jak w kwestii wywozu, Panie Przewodniczą-
cy, to bardzo możliwe.

A  wracając do kwestii zatrudnienia, przy-
znam, że przy okazji tych przepisów nie konsul-
towaliśmy tej sprawy. Bardzo chętnie tę sprawę 
skonsultujemy. I wrócimy niezwłocznie, jak tyl-
ko pozyskamy informacje.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Bo jeżeli byłaby potrzeba, to ewentualnie moż-
na by wprowadzić jakieś drobne poprawki, gdy-
byście uznali je za celowe. To jest jedna sprawa.

I druga: ja się ucieszyłem, że znalazła się ta 
kwestia, która była przedmiotem poprawki Se-
natu, czyli kwestia lekkiego oleju opałowego. Pan 
minister… Wtedy to był minister Patkowski, tak?

(Głos z sali: Patkowski.)
I tutaj się znalazły te kwestie. On wtedy bar-

dzo stawał w  obronie tego, żeby takich przepi-
sów nie było, ale widzę, że pan minister Soboń 
doprowadzi do tego, że te przepisy dotyczące 
akcyzy na lekki olej opałowy już nie będą taką 
kwestią, że tylko przestępcy będą się na tym ob-
ławiali. Tylko że oczywiście cały sezon grzewczy 
minął, prawda? Przepisy są na maj, czerwiec i li-
piec, wtedy kiedy w zasadzie tego oleju opałowe-
go się kupuje mniej. A więc…

(Głos z sali: Ale są.)
Ale są. Dobrze. I to tyle.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Jeszcze pan senator Arndt.

SENATOR 
PAWEŁ ARNDT

Panie Ministrze, a  proszę powiedzieć, jaki 
wpływ będą miały te poprawki na budżet. Bo 

jednak tu troszeczkę zmieniamy i  stawki akcy-
zowe, i  dopłaty do oprocentowania kredytów 
bankowych. Może to nie są jakieś wielkie kwoty, 
jednak jakiś tam wpływ na budżet będą miały. 
Niestety, w tych wszystkich opisach dotyczących 
podstawowej ustawy, która trafiła do Sejmu, tego 
oczywiście nie było, bo nie było tych przepisów.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Proszę bardzo.

SEKRETARZ STANU  
W MINISTERSTWIE FINANSÓW 
ARTUR SOBOŃ

W sumie na ten okres, o który przedłużamy 
działanie tarcz, to jest kwota ok. 600  milionów 
uszczuplenia dochodów budżetowych państwa.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Strasznie dużo. Aż żal, aż strach myśleć, co 
to będzie.

Dobrze. Czy są jeszcze jakieś inne pytania? 
Nie ma.

W takim razie stawiam wniosek o przyjęcie 
ustawy bez poprawek.

Czy są inne wnioski?
(Głosy z sali: Nie ma.)
Stanowisko rządu do takiego wniosku?

SEKRETARZ STANU  
W MINISTERSTWIE FINANSÓW 
ARTUR SOBOŃ

Bardzo dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem ustawy bez poprawek?
6 za.
Kto jest przeciw?
Zero.
Kto się wstrzymał od głosu?
Zero.
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Wszystko, całe głosowanie… Aha, żeby jesz-
cze pani podała wyniki…

17 za.
Była w tej sprawie jednomyślność.
Na senatora sprawozdawcę proponuję sena-

tora Piechę.

SENATOR 
WOJCIECH PIECHA

Tak, zgadzam się.

PRZEWODNICZĄCY 
K AZIMIERZ KLEINA

Bardzo dziękuję.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Bardzo dziękuję.
Dziękuję bardzo panu ministrowi i  wszyst-

kim osobom panu towarzyszącym. Dziękuję 
członkom komisji i wszystkim osobom nam to-
warzyszącym.

Zamykam posiedzenie komisji.

(Koniec posiedzenia o godzinie 18 minut 54) 
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